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PROTOKÓŁ Nr 26/2021 

 

z obrad XXVI Zwyczajnej Sesji Rady Gminy Gręboszów, która odbyła się w dniu 14 czerwca 

2021 r. w hali sportowej przy Szkole Podstawowej im. mjr H Sucharskiego w Gręboszowie. 

Obrady rozpoczęto 14 czerwca 2021 r. o godz. 15:00. 

Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagrania z obrad. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych (nieobecny radny Krzysztof Dymon) 

1. Katarzyna Czupryna 

2. Edyta Dąbroś 

3. Stanisław Dubiel 

4. Franciszek Dymon 

5. Jan Gaweł 

6. Sylwester Gaweł 

7. Krzysztof Kosoń 

8. Stanisław Koziara 

9. Tomasz Koziara 

10. Stanisław Misiaszek 

11. Marek Mosio 

12. Piotr Polanowski 

13. Eugeniusz Wójtowicz 

14. Wiesław Wytrwał 

Krzysztof Gil – Wójt Gminy 

Zdzisław Kogut - Zastępca Wójta, Sekretarz Gminy 

Bożena Furgał - Skarbnik Gminy  

Sołtysi, kierownicy jednostek organizacyjnych i kierownicy referatów Urzędu Gminy - listy 

obecności dołączone są do protokołu /stanowią załączniki Nr 1, 2 i 3/. 

Ad.1.  

Przewodniczący Rady Marek Mosio witając wszystkich przybyłych otworzył obrady XXVI 

Zwyczajnej Sesji Rady Gminy VIII kadencji /2018 – 2023/. Poinformował, że sesja jest 

transmitowana online, powitał Internautów. Następnie odczytał klauzulę RODO. Stwierdził, 

że ustawowy skład rady to 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych, jest wymagane 

quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
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Ad.2. 

Przewodniczący Rady pytał czy uwagi do porządku obrad, który radni otrzymali wraz 

z zawiadomieniem na Sesję? W związku z brakiem uwag porządek obrad został przyjęty 

i przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Wręczenie odznaczenia państwowego „Medalu za zasługi dla obronności kraju”. 

4. Przyjęcie protokołu z XXV Zwyczajnej Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 29 marca 

2021 r. 

5. Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Wójta. 

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.  

7. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Gręboszów w roku 2020. 

8. Debata nad Raportem o stanie Gminy Gręboszów w roku 2020. 

9. Głosowanie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Gręboszów. 

10. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Gręboszów za 2020 rok oraz absolutorium dla Wójta Gminy Gręboszów: 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy Gręboszów, 

b) przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za rok 2020, 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Gręboszów w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za 2020 rok, 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gręboszowie za rok 2020, 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gręboszów za 2020 rok, 

f) głosowanie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Gręboszów za 2020 rok. 

11. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

a) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Dąbrowskiemu, 

b) zmiany uchwały budżetowej Gminy Gręboszów na 2021 rok, 

c) szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności o charakterze 

cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej 
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w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg, 

d) niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Gminie Gręboszów lub jej jednostkom organizacyjnym. 

12. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gręboszowie 

za 2020 rok. 

13. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

14. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

15. Sprawy bieżące, dyskusja, wolne wnioski. 

16. Zakończenie obrad.
 
 

/porządek obrad stanowi załącznik Nr 4 do protokołu/. 

Ad.3. 

Prowadzący obrady powitał przybyłego na Sesję ppłk Andrzeja Korytko Wojskowego 

Komendanta Uzupełnień w Tarnowie, który dokonał uroczystego wręczenia srebrnego 

„Medalu za zasługi dla obronności kraju” nadanego Państwu Wandzie i Józefowi Gwiazda. 

Medal odebrał Pan Józef Gwiazda. Z tej okazji Przewodniczący Rady Gminy i Wójt Gminy 

złożyli wyróżnionemu gratulacje oraz wręczyli kwiaty i okolicznościowy upominek. 

Uroczystość została zarejestrowane w  nagraniu z obrad Sesji. 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni zgłaszają uwagi do protokołu z obrad XXV 

Zwyczajnej Sesji Rady Gminy, która odbyła się 29 marca 2021 r. 

W związku z brakiem uwag protokół został przyjęty. 

Ad.5. 

Krzysztof Gil – Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Wójta 

Gminy. /Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu/.  

Ad.6. 

Punkt ten to wnioski i interpelacje radnych. Interpelacje składali następujący radni i dotyczyły 

one takich spraw jak: 

1. Franciszek Dymon – pytał kiedy będą koszone pobocza przy drogach gminnych? 

Mieszkańcy zwracają uwagę, że pobocza są bardzo zarośnięte wysoką trawą, co powoduje 

niebezpieczeństwo w ruchu drogowym. Poruszył też temat ubezpieczenia upraw rolnych. 

Zwrócił uwagę, iż ARiMR grozi, że jeśli uprawy nie będą ubezpieczone dopłaty będą 

ograniczane. Z kolei PZU czy inne firmy ubezpieczeniowe nie chcą ubezpieczać tłumacząc się 

tym, że zapowiadają grady. Prosił, aby rozeznać sprawę, gdyż w przypadku jakiejkolwiek 

klęski rolnik straci praktycznie wszystko. 
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Ad.7.  

Krzysztof Gil – Wójt Gminy powiedział, że jak nakazuje ustawa do końca maja został 

sporządzony „Raport o stanie Gminy Gręboszów w roku 2020”. Jest dokument zawierający 

analizę budżetu gminy, analizę realizacji inwestycji, programów, uchwał oraz informacje 

dotyczące działalności Urzędu Gminy, Gminnego Centrum Kultury i Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. 

Przewodniczący Rady dodał, że wszyscy radni otrzymali ten dokument i mieli możliwość się 

z nim zapoznać. 

Raport stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.  

Ad.8. 

Prowadzący obrady otworzył debatę nad „Raportem o stanie Gminy Gręboszów w roku 

2020”.Wyjasnił,że zgodnie z przepisami w debacie nad raportem gminy mogą brać udział radni 

a także mieszkańcy. Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w debacie składa do 

Przewodniczącego Rady pisemne zgłoszenie, poparte podpisami (w przypadku naszej gminy) 

co najmniej 20 osób. Zgłoszenie takie składa najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który 

zwołana została sesja, podczas której ma być przedstawiany raport o stanie gminy. 

Mieszkańcy gminy nie zgłosili udziału w debacie nad „Raportem o stanie Gminy Gręboszów 

w roku 2020”. 

Radni również nie zabierali głosu w debacie nad raportem. 

Ad.9. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla 

Wójta Gminy Gręboszów. Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu 

głosowania radnych wynik głosowania był następujący: za było 14 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących się 0, nieobecnych 1. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała Nr XXVI/208/2021 w sprawie wotum 

zaufania dla Wójta Gminy Gręboszów została podjęta. 

(Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu). 

Ad.10. 

a). 

Skarbnik Gminy Pani Bożena Furgał odczytała Uchwałę Nr S.O.IX-423.12.2021 Składu 

Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie z dnia 27 kwietnia 

2021 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2020 rok wraz z informacją 

o stanie mienia Gminy. 
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b). 

Radny Jan Gaweł – Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił Uchwałę Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Gręboszów Nr 1/2021 z dnia 17.05.2021r i wniosek w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gręboszów z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

c). 

Radny Jan Gaweł – Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił Uchwałę Składu 

Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie Nr S.O.IX-424/4/2021 

z dnia 24 maja 2021 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gręboszów 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 

d). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gręboszowie za rok 

2020.Bożena Furgał – Skarbnik Gminy objaśniła projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu 

uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: 

pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu w dyskusji.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Po przeprowadzonym głosowaniu 

przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik głosowania był następujący: za było 

14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 0, nieobecnych 1. Imienny wykaz głosowania 

dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu Uchwała Nr 

XXVI/209/2021 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gręboszowie za rok 2020 została podjęta (Uchwała stanowi 

załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu). 

e). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gręboszów za 

2020 rok. Następnie Bożena Furgał – Skarbnik Gminy objaśniła projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu 

uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 
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Komisja Spraw Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: 

pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu w dyskusji.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Po przeprowadzonym głosowaniu 

przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik głosowania był następujący: za było 

14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 0, nieobecnych 1. Imienny wykaz głosowania 

dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała Nr 

XXVI/210/2021 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Gręboszów za 2020 rok. 

(Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu). 

f). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Gręboszów za 2020 r. i poddał go pod głosowanie. Po 

przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: za było 14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 0, nieobecnych 

1. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Uchwała Nr XXVI/211/2021 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Gręboszów za 2020 r. została podjęta. 

(Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady w asyście Wiceprzewodniczących Rady Gminy złożyli Wójtowi 

i Skarbnik Gminy gratulacje w związku z otrzymanym absolutorium i wręczyli kwiaty. 

Ad.11. 

a). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Dąbrowskiemu. Następnie Bożena Furgał – 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zgodnie z projektem uchwały udziela się pomocy finansowej 

w kwocie 6 026,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie części kosztów rehabilitacji w odniesieniu 

do mieszkańców Gminy, którzy są uczestnikami warsztatów terapii zajęciowej prowadzonych 

na trenie Powiatu Dąbrowskiego.  

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu 

uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 
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Komisja Spraw Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: 

pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu w dyskusji.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Po przeprowadzonym głosowaniu 

przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik głosowania był następujący: za było 

14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 0, nieobecnych 1. Imienny wykaz głosowania 

dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała Nr 

XXVI/212/2021 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 

Dąbrowskiemu została podjęta (Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu). 

b). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Gręboszów na 2021 rok. Bożena Furgał – Skarbnik wyjaśniła, że w uchwale 

zwiększa się budżet Gminy Gręboszów po stronie dochodów o kwotę 670 477,64 zł i zwiększa 

się budżet Gminy Gręboszów po stronie wydatków o kwotę 1 305 616,00 zł oraz zmniejsza się 

o kwotę 635 138,36 zł i omówiła załączniki do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu 

uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: 

pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu w dyskusji.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Po przeprowadzonym głosowaniu 

przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik głosowania był następujący: za było 

14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 0, nieobecnych 1. Imienny wykaz głosowania 

dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała Nr 

XXVI/213/2021 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gręboszów na 2021 rok. 

została podjęta. (Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu). 

c). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, 

sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności o charakterze cywilnoprawnym oraz 

określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 
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stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu lub osób uprawnionych do udzielania 

tych ulg. Bożena Furgał wyjaśniła, że uchwała ta określa szczegółowe zasady, sposób i tryb 

umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym, przypadających Gminie Gręboszów, jednostkom organizacyjnym albo 

instytucjom kultury, których organizatorem jest Gmina Gręboszów, warunki dopuszczalności 

pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie taką pomoc oraz organy 

lub osoby do tego uprawnione. 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu 

uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: 

pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu w dyskusji.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Po przeprowadzonym głosowaniu 

przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik głosowania był następujący: za było 

14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 0, nieobecnych 1. Imienny wykaz głosowania 

dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała Nr 

XXVI/214/2021 w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg została podjęta. 

(Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu). 

d). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie niedochodzenia 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 

Gręboszów lub jej jednostkom organizacyjnym. Bożena Furgał wyjaśniła, że za podjęciem 

uchwały w zakresie niedochodzenia należności o charakterze cywilnoprawnym, których kwota 

wraz z odsetkami nie przekracza 100 zł przemawia fakt, iż dochodzenie małych kwotowo 

należności jest nieracjonalne, w szczególności w sytuacji, gdy koszty postępowania 

przekraczają dochodzone kwoty. Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji Stałych 

Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 



str. 9 
 

Komisja Spraw Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: 

pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu w dyskusji.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Po przeprowadzonym głosowaniu 

przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik głosowania był następujący: za było 

14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 0, nieobecnych 1. Imienny wykaz głosowania 

dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała Nr 

XXVI/215/2021 w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie Gręboszów lub jej jednostkom organizacyjnym została 

podjęta. 

(Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu). 

Prowadzący obrady ogłosił 5 minut przerwy. 

Ad.12. 

Elżbieta Ciochoń – kierownik GOPS przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Gręboszowie za 2020 rok i wyjaśniła, że dokument ten zawiera 

informacje dotyczące zadań realizowanych przez GOPS, które  określa Statut Ośrodka, ustawy 

oraz akty wykonawcze ustaw. Zawiera też informacje o kadrze GOPS, liczbie osób, które 

otrzymały świadczenia z pomocy społecznej. Przedstawione zostały w nim informacje 

dotyczące funkcjonowania Placówki Wsparcia Dziennego, Klubu Senior Plus, Punktu 

Konsultacyjno - Informacyjnego oraz Zespołu Interdyscyplinarnego. Jest też informacja 

o współpracy z organizacjami pozarządowymi realizującymi zadania opieki społecznej. 

Dokument jest zamknięty podsumowaniem oraz potrzebami  związanymi z realizacją zadań 

w zakresie pomocy społecznej. Kierownik GOPS prosiła o zadawanie pytań dotyczących tego 

sprawozdania. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tym temacie. 

Ad.13. 

Elżbieta Ciochoń – kierownik GOPS przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej 

i wyjaśniła, że jest to dokument bardziej strategiczny, oceniany na poziomie województwa. 

Dokument zawiera dane o sytuacji demograficznej i społecznej, dane o korzystających 

z pomocy społecznej, środki finansowe na wydatki z pomocy społecznej, informacje o kadrze 

GOPS i współpracy z różnymi instytucjami oraz wydatki nie tylko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, ale też instytucji, które realizują zadania pomocy społecznej takie jak Szkoła czy 

Ośrodek Zdrowia. Ocena zasobów pomocy społecznej dla gminy Gręboszów za 2020 rok 
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została przygotowana na podstawie danych zebranych przez GOPS za pośrednictwem systemu 

Centralnej Aplikacji Statystycznej MRPiPS. Dokument był zatwierdzony przez Regionalny 

Ośrodek Pomocy Społecznej i przekazany do Ministerstwa. 

Prosiła o zadawanie pytań dotyczących tego dokumentu. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu w tej sprawie. 

Ad.14. 

Krzysztof Gil – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na zapytania radnego Franciszka Dymona  

i tak: 

- odnośnie ubezpieczenia upraw- jest to problem rolników nie tylko z terenu naszej gminy, 

zapytanie to trafi do odpowiednich instytucji, 

- jeśli chodzi o koszenie poboczy przy drogach gminnych to 01.06.2021 r. podpisaliśmy umowę 

na koszenie tych poboczy. Wartość zadania to kwota 11 664,00 zł. Firma rozpoczyna koszenie 

dzisiaj. 

Ad.15. 

W dyskusji głos zabrali: 

- radny Wiesław Wytrwał, który powiedział, że mamy ścieżkę rowerową, która obecnie 

wygląda jak tunel, gdyż trawa nie jest skoszona. Ścieżka nie jest naszą własnością, ale znajduje 

się na terenie naszej gminy i należy zwrócić się o jej wykoszenie, by osoby z niej korzystające 

mogły bezpiecznie się poruszać. 

- radny Stanisław Dubiel pytał czy gmina robi cos w kierunku kanalizacji, gdyż nie wszyscy 

mieszkańcy mają zrobione przydomowe oczyszczalnie i jak wygląda sytuacja jeśli chodzi 

o Dom Świętej Anny? 

- radny Jan Gaweł pogratulował Wójtowi Gminy i Skarbnik Gminy uzyskanego absolutorium. 

Zwrócił się też z wnioskiem o wykonanie remontu odcinka 50 m drogi od Krzemianki 

w kierunku Woli Żelichowskiej, który jest w fatalnym stanie.  

Krzysztof Gil – Wójt Gminy odpowiadając na zadane pytania i wnioski wyjaśnił, że: 

- przychyla się do wniosku radnego Wiesława Wytrwała dotyczącego ścieżki rowerowej. 

Utrzymanie tej ścieżki należy do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Interweniowaliśmy w tej 

sprawie. Częściowo jeden przejazd przy tej ścieżce został skoszony. Dostaliśmy informację, że 

w tym tygodniu rozpocznie się koszenie wałów. W województwie świętokrzyskim wały zostały 

już wykoszone, dlatego u nas te prace na pewno zostaną wykonane.  

- jeśli chodzi o kanalizację na terenie gminy to w tym momencie będziemy robić zapytania do 

mieszkańców w sprawie potrzeb i chęci wykonywania przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Mamy opracowaną koncepcję gospodarki wodno-ściekowej na terenie gminy. Jest rozrysowana 

cała sieć kanalizacji plus koszty scalone tej inwestycji. Jest jeden problem związany nie 
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z samym wykonaniem kanalizacji, tylko z tym co zrobimy ze ściekami. Są dwa rozwiązania 

przyłączyć się do innej gminy lub budować oczyszczalnię ścieków. Budowa oczyszczalni to są 

ogromne koszty. Posiadamy informacje, że późną jesienią w Urzędzie Marszałkowskim mają 

być środki właśnie na zadania kanalizacyjne, dlatego do tego tematu będziemy się 

w najbliższym czasie przygotowywać. Jeśli chodzi o budowę przydomowych oczyszczalni 

ścieków to ostatnio zmieniły się przepisy i do budowy tych oczyszczalni trzeba pozyskać 

pozwolenie wodnoprawne. W związku z tym ostatnio z 76 mieszkańców, którzy wyrazili chęć 

budowy tych oczyszczalni ścieków zostało tylko 5 osób. Dla takiej liczby nie opłaca się robić 

dokumentacji projektowej, bo to przewyższa wartość tego przedsięwzięcia Jeśli chodzi 

o budowę kanalizacji jest to zadanie wielomilionowe, dlatego trzeba się nad tym głębiej 

pochylić. Jeśli będziemy mieć możliwość podłączenia się do oczyszczalni ścieków to wtedy 

można szukać źródła dofinansowania. Gospodarka wodno-ściekowa jest podobna do 

gospodarki odpadami. Śmieci każdy produkuje i oddaje, za co ponosi koszty. Podobnie jest ze 

ściekami. Za ścieki też trzeba płacić i problemem dla mieszkańców mogą być koszty tych 

ścieków. Stawki w gminach to sięgają one 13,14 zł za 1 m3 ścieków. Statystycznie mieszkaniec 

zużywa 2-3 m3 wody na 1 miesiąc to patrząc na ścieki, byłoby to niemałe koszty dla rodziny 

miesięcznie. Trzeba się więc zastanowić czy mieszkańców będzie stać na ponoszenie 

dodatkowych kosztów, dlatego budowa kanalizacji musi być oparta o konkretne wyliczenia. 

- jeśli zaś chodzi o Dom Świętej Anny to program Ministerstwa Kultury w ramach którego 

starliśmy się o dofinansowanie przeznaczony był na modernizację istniejących budynków. 

Nasz wniosek nie zakwalifikował się do tego programu, gdyż było bardzo dużo wniosków. 

Mamy projekt, który był wykonany na adaptację istniejącego budynku czyli na przebudowę, 

dobudowę do tego budynku Okazało się jednak, że nie można wykonać pewnych rzeczy 

z przyczyn technicznych, nie uda się wszystkiego umieścić W tej chwili jeśli jesteśmy 

umocowani programem na adaptację tego budynku to rozmawialiśmy z Księdzem 

Proboszczem o możliwości zachowania wielkości gabarytowych budynku i zastanowić się nad 

tym czy nie lepiej i taniej byłoby wyburzyć istniejący obiekt i wybudować nowy, który przede 

wszystkim spełniałby wszystkie nasze oczekiwania i służył też wielu pokoleniom. Obecnie 

jesteśmy na etapie dyskusji nad tym tematem. Będziemy też zasięgali opinii mieszkańców 

i osób zainteresowanych w tej sprawie 

- równiarka jest do dyspozycji sołtysów i radnych. To oni wskazują drogi do remontu. Jeśli 

będzie konieczne wykonana zostanie mała naprawa odcinka drogi, ale jeśli potrzebne będą 

większe remonty co związane jest z większymi kosztami to taką sytuację trzeba będzie 

przeanalizować. 
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Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o zapełnianie serca na nakrętki, które z inicjatywy 

Wiceprzewodniczącej Rady Gminy Katarzyny Czupryna zostało umieszczone przed 

budynkiem Urzędu Gminy. 

Ad.16. 

W związku z tym, że nikt więcej nie wyrażał chęci zabrania głosu a porządek obrad został 

wyczerpany Pan Przewodniczący zamknął XXVI Sesję Rady Gminy VIII Kadencji serdecznie 

dziękując wszystkim za przybycie. Sesja zakończyła się o godzinie 1712. 

 

Protokółowała:                                                                     Obradom przewodniczył: 

Bożena Landowska        Marek Mosio 


